
VČS MRS , pobočného spolku Kostelany nad Moravou – ZPRÁVA HOSPODÁŘE za rok 2024 

Datum konání:  30. 3. 2025    

Rok 2024 hodnotím jako hospodář jako běžný rok , bez zásadního dopadu do hospodaření spolku . Lidi , kteří mají zájem pracovat 

svou chuť zatím neztratili , pořádali jsme stejné akce jako v letech předchozích . Změna proběhla na pozici ekonoma .V Tůních 

vešla v platnost nová 10 – ti letá Vyhláška spočívající v ochraně tohoto významného krajinného prvku , pro nás s podobnými 

omezeními jako byla doposud . Chráněna je kotvice plovoucí a hořavka duhová . Je zde určeno , kde se může chytat , co 

vysazovat . Je zde zákaz chytání do čeřenu . Do BPVRP budeme navrhovat  změnu spočívající v možnosti chytání i na druhém 

břehu – zákaz bude vyznačen cedulemi . Co je velmi důležité – nastal čas na postupnou generační obměnu Výboru . Nejde to 

udělat najednou , je potřeba ,aby lidé , kteří zde pro spolek pracují 20 let své zkušenosti postupně předali mladším a Ti pak vedli 

spolek minimálně tak jako staří pardálové . Možná to bude bolet ,ale je to nevyhnutelný krok . Co jste pocítili všichni je to , že po 

cca 5 letech se zrodil v MRS z.s. nový systém evidence MORS II a už to není evidence ve formě tužka papír , vše je nyní 

počítačově propojené , systém má řadu porodních bolestí . Ale je to nezbytné . Znamená to však i to , že některé věci už nepůjdou 

dodatečně povolit ,  vše musí být realizováno v termínech , které jsou pro členy závazné . Což některým je velmi těžko vysvětlit .  

ÚLOVKY 

Začnu tradičně a to sumarizací úlovků a to POUZE našich členů, tj. členů pobočného spolku Kostelany nad Moravou  

a) na všech revírech MRS (celkem bylo navštíveno 74 revírů ) - příloha č. 1 

 

Zde základní čísla:  

Celkem našimi rybáři (124 z 243 členné základny) bylo vykázáno 1 575 kg ryb (další pokles o zhruba 500 kg ryb oproti roku 2023) , 

kapr 419 ks (- 180 ), candáta 31 ks ( + 3 ), amur 57 ks ( -5 ),  sumce 19 ks ( - 5 ).   

 

b) POUZE na našem revíru MORAVA 9B (PK, ZK, Tůně) za loňský rok - příloha č. 2 

 

Opět základní čísla:  

Celkem docházek 1 731 (o 100 víc než loni), celkem uloveno: 734 ( - 150 ) kg ryb, kapr 188 ks , candát – pouze 6 ks, amur 42  ks , 

sumec pouze 1 ks .  

Aktuální stav členské základny k 31. 12. 24 je následující: CELKEM 243 členů, z toho 179 dospělých, 8 dětí, 9 mládeže, 47 

důchodců. 

Opětovně po roku odmlky byl rozjet dětský kroužek za vedení Aleše Tvrdoně.    

c) Největší „naše“ VYDRY – z přílohy č. 1  

Je to zde pro zajímavost, předpokládám, že většina úlovků skončila v domácnostech lovců a ne u někoho jiného … Jsou to úlovky 

nejen z našeho revíru, ale ze všech revírů navštívených členem.  

Jindřich Peňáz 118 kg, Jiří Janča 86 kg, Jiří Procházka 54, Petr Němec se svým TB celkem 48, Pavel Smělík 47 kg, Pavel 

Beránek 45 a další. Na úlovcích, jak jsem psal, se podílelo 123 členů.   

  

NÁSADY – VČETNĚ POROVNÁNÍ ZA POSLEDNÍ ROKY 

Povinnost zarybnění na rok 2024 byla ve výši: 236 tis. Kč. Zarybnili jsme za stejné peníze, i když hodnota kg ryby jde neustále 

nahoru.  

Plán zarybnění byl splněn ve všech druzích ryb do všech ramen.  

2024 :  

Plán ks Skutečnost ks Hmotnost (kg) 

K2 1000 K2 1 350 950 

K3 500 K3 700 1 400 

L2 200 L2/3 200 100 

Š1 200 Š1/2/3 200 120 



Ca1 250 Ca1 250 
Vše z Vávrů – cca 22 

cm/ks  

A2 150 A2/3 150 120 

  

Tradiční poděkování zde patří Jožkovi Kudrovi, ale i ostatním, kteří mu pomáhali s návozem krmení. Na rok 2025 máme krmení 

zajištěno. Letos dojde také ke změně krmiče – roky nezastavíš.  

Po delší době jsme si zarybnili krásným vlastním Candátem.  

  

 

Dále mám tady pár čísel pro porovnání od roku 2015  - ( násada / výlovek ) - KAPR na našem revíru Morava 9B 

 

rok 
vysazeno 

(kg) 
kg/ha 

uloveno 
(kg) 

průměrná 
váha 

uloveného 
kapra (kg) 

2015 1400 270 1290 2,88 

2016 2500 379 2530 2,94 

2017 2110 320 2190 3,2 

2018 2320 351 1430 3,2 

2019 2018 306 1950 3,1 

2020 2465 373 1780 2,85 

2021 2060 312 3 127 3,03 

2022 1925 292 3 515 3,3 

2023 2642 400 3 837 3,26 

2024 2690 408 734 kg 2,7 

 

 

Rok 2024 je pouze výlovek našich členů (sumárně lze udělat až po zaslání podkladů z MRS Brno). Je vidět, že náš revír je stále 

více navštěvován cizími členy, kteří si jdou za úlovkem. Citelné je to samozřejmě zejména vždy po závodech . 

Výsledky našich rybářů na Moravě 9B  jsem uvedl na začátku.  

 

Pozn.: pro zajímavost uvádím čísla - výsledky našich rybářů na nejbližších revírech v r. 2024:     

 

revír druh řeka + ramena 
(ks) 

Morava 7 – 13 
(mimo 9B) 

kapr 159 

amur 7 

candát 8 

sumec 5 

Buchlovický potok ( 
461009 

kapr 20 

candát 6 

sumec 0 

 

Z čísel vyplývá (některá vychází z celkového sčítání za rok 2023 – protože celkové čísla nejsou uzavřena): 

 

1) Našimi rybáři byl revír navštěvován  v roce 2023 (celkové čísla ještě nemáme) z 27% z celkového množství rybářských 

návštěv, zbytek chodí přespolní. Je to stále se snižující trend, před 10 lety jsme byli skoro na 50 %. Rybářský tlak 

přespolních je zvýšený. Důvody jsou jasné – čistota okolí, příjemný malý revír, dostatek místa, zarybněnost vysoká. A to 

se vždycky roznese.   

2) Kromě naší vody na Moravě 9B je druhým nejnavštěvovanějším revírem, zcela pochopitelně Morava 9 – řeka s návštěvou 

našich rybářů 1 169 x, kde se chytlo také druhé největší množství ryb: Kapr 88 ks , Sumec 3, Candát 0.  Dále je to Olšava 

a Buchlovický potok.  



3) Stále se chytá minimum lína (6 ks ) i přes masivní vysazování, úlovky sumců – 11 ks (hlavní predátor lína) – pokles u 

obou druhů   

4) Úlovek Candáta v roce 23 byl podprůměrný - 18 ks , jak tak sleduji ostatní spolky – je to trvalý stav. V BPVRP je již změna 

na 50 cm   

5) Opětovně nárůst úlovků Amura – 124 ks, to je důsledek nákupu – na rybníčku se jej nedaří potáhnout.    

6) Opětovně přes masivní vysazování štiky (většinou se jedná o vysazování Š2 se tento druh loví minimálně. Přesto nárůst o 

10 ks na celkem úlovků štiky 13 ks .  

7) Členské základny nám zatím neubývá – plus minus je nás stejně, bohužel místní nás opouští, tak je nárůst kompenzován 

novými členy i z dalekého okolí.   

8) Pozor ! letos je již v účinnosti nový Zákon . Povinnosti rybáře je nepouštět zpět a evidovat úlovky slunečnice pestré a 

střevličky východní . Takže BACHA , nesmí se na ně ani chytat . 

9) Velký pozor také na číslo revíru, je změna čísla na 461 329!!!!!!   Tak ať nevykazujeme pro Brtnici.  

 

ČINNOST RYBÁŘSKÉ STRÁŽE 

Řekl bych setrvalý stav, bez nějakých výkyvů a extempore na naší vodě. Připomínám však, že doslova KAŽDÝ rybář může 

kontrolovat souseda. Buďte tedy v tomto aktivní, a pokud uvidíte něco v rozporu s řády, zakročte. „Naši“ vodu nám ani 10 RS 

nepomůže ohlídat, pokud budeme spoléhat na někoho jiného. Aktuální stav: máme 3 aktivní členy RS (Miškeřík, Koryčánek, 

Gregor). Vloni jsme řešili snad pouze 1 závažnější přestupek na našem revíru.  

 

VYKONANÉ PRÁCE NA REVÍRU A RYBOCHOVU V UPLYNULÉM OBDOBÍ 

Od roku 2020 nejsou brigády povinné, všichni bez rozdílu (kromě dětí) povinně zaplatili v ceně povolenky brigády ve výši 800 

Kč/osobu. Tato částka zůstala organizaci a za tuto částku máme povinnost se o svěřenou vodu a rybu starat sami. Vybralo se 

zhruba 120 tis. Kč. Důsledně se vede brigádnický deník, zapisují se detailně hodiny lidem, kterým není lhostejno, jak to u nás u 

vody vypadá, část financí se vyplatila i dodavatelským firmám. Celkem se odpracovalo zhruba 2 000 hodin. Tyto práce z 200 

registrovaných členů odpracuje celkem stále menší množství členů. Vloni cca 45. Zbytek to má „na háku“, vždyť přece mám 

zaplaceno, co bych se staral. Je to trapné, ale nic se s tím neudělá. Kdybychom to převedli na hodinovou práci tak si spočítejte, 

kolik se dá zaplatit lidem. A to v tom musíme mít i dodavatelskou práci. Třeba sečení stálo 20 tis. … Já hluboce před lidmi, kteří 

chtějí mít u vody pořádek a aktivně pracují smekám .    

Do těchto odpracovaných hodin se nezapočítává schůzování, příprava na prověrky, vlastní prověrky a další organizační věci 

spojené s činností výboru pro Vás rybáře.  

 

Letos už se udělal pořádek kolem Zadní i Přední Kopané – účast byla tradiční, stejní lidé – více práce. Čeká nás ještě práce 

v Tůních, chceme tomu věnovat pár víkendů, je to vše povoleno, záleží na počasí. Nakoupili jsme i potřebnou novou techniku. 

V Tůních se připravila elektřina jako samostatné odběrné místo pro případné provzdušnění vody. Chceme také konečně zakůlovat 

část PK a bašty a připravit důstojné Rybářské závody tak jak jsme zvyklí.  

 

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY 

Pokud vše půjde dle plánu, chceme uspořádat všechny tradiční závody jarní (duben), letní (konec června) a také dětské závody ke 

konci prázdnin. Termíny jsou uveřejněny jak na stránkách, tak i na nástěnce.    

Účastněte se, přijděte s nápady, oznamte a doporučte svým známým a kamarádům tyto termíny, a pokud máte možnost zajištění 

nějakých sponzorských darů do tomboly, budeme rádi za jakoukoliv pomoc.  

Petru Zdar  

Hospodář Ing. Radek Miškeřík     


